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Verslag van de zesde vergadering van de Intergouver
nementele Commissie voor de Vrijhandelszone op 31 
maart 1958 en van de ministersbesprekingen op 30 en 
31 maart 1958, die daaraan vooraf zijn gegaan. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - ------- - - -

1. Algemeen. 

Het Comité Maudling vergaderde dit keer slechts é~n dag. 
De bijeenkomst op 1 april werd geannuleerd, mede naar aanleiding 
van de stakingen, doch voornamelijk omdat over de meeste onder
werpen niet meer gesproken kan worden, zolang de Zes niet met hun 
standpunt gereed zijn. Het onderwerp landbouw werd van de agenda 
van het Comité Maudling afgevoerd, omdat het overleg tussen de 
Zes en tussen de Zes, Denemarken en Engeland niet ver genoeg ge
vorderd waS. De coördinatie van de handelspolitiek werd niet be
handeld, omdat de Zes geen document hadden voorbereid o Een voor
stel dat door de Fransen in de Zes was gebracht was weer ingetrok
ken, omdat gevreesd werd dat dit document in handen van derde lan
den, zoals "low wage countries" zou vallen en dan ongewenste re
acties teweeg zou brengeno Tensl~tte werd een goede discussie in 
de Intergouvernementele Commissie ditmaal mede belemmerd door de 
afwezigheid van Staatssecretaris Faure, buitenslands o 

2. Landbouw. 
Voorafgaand aan een bespreking tussen de Ministers van de 

Zes, Engeland en Denemarken over de landbouw vond vooroverleg 
plaats tussen de ministers van de Zes en de vertegenwoordigers 
van de Europese Commissie. Basis van de discussies vormde een 
werkdocument dat door de werkgroep Ockrent was opgesteld. 
De conclusies van de werkgroep waren in het kort de volgende: 

- De groep was het eens dat een landbouwregeling in de Vrijhan
delszone geen hinderpaal zou mogen vormen voor de verwerkelij
king van de landbouwpolitiek van de Zes. 

- De doeleinden van de landbouwpolitiek ' in het kader van de Vrij
handelszone zouden volgens de groep gelijk aan die in de EEG 
moeten zijno Nederland meende echter dat het oogmerk ~an de 
verbetering der arbeidsverdeling beter tot uitdrukking moest 
worden gebracht. 

- Op voorstel van Nederland was de 'groep het eens geworden dat in 
het verdrag een verplichting zou worden opgenomen tot handha
vin~ van het niveau van invoer uit andere landen van de vri3-
han elszone<; 

- De groep dacht aan een samenwerking tussen de landen met be
trekking tot" ~un nationale landbouwpolitiek in de vorm van een 
confrontatie, waaruit op den duur een "politique concert~e" 
zou dienen voort te vloeieno 

- Met betrekking tot de afbraak der handelsbelemmeri~en nam 
Frankrijk het bekende standpunt in dat deze afhaDk~ljk moet 
worden gemaakt van prealabele verwerkelijking van een "poli ti
que concertée". 

- Italië, Duitsland en Nederland hadden elk een voorstel gedaan 
voor een systeem , van tariefafbraak~ Het Italiaanse systeem 
houdt in dat elk land voorlopig een bepaal Q aantal produkten 
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van tariefarora::lle kan vri j stellen. J::eze r rodui:"ten :-:unne n voor 
e l k land vers ch illend zijn, do ch Doren een -veor ie de r lan Ne 
lijk- percentace van de invoer niet overscl: rijden. Vol['ens ::'~ t 
Dui tse v ')ors te l zou een rerelinc voor de t2.rief::tfbraak ~ich vo : 
10}: i C tot vier j aar Doeten óe)erl;:en . 30vendien 'liordt vol.:-ens ::et 
I:ui tse s~.-s tee r:: aan ~n .t!e land de re le f-:enhe i d ge:;even 0... bena .... l de 
r rodukten ~een t a rieven af te breken , doch da3rvoor in deArlaqts 
moeten dan and ere be ler:1!,,:e rin['en , bijv o subsidies, verminderd 'lOr
den .Volgens he t Nederl3ndse vo orstel Qo~en door alle lan~en de 
t a rieven Gehandhaafd worde n or:: die r rodukten , waarvoor ~ntre land 
kan aant one n dat h iermee eer we~enlijk ~emenebestbe ang ~emoeid . 
lS. 

- De groep was he t evenmin eens geworden ove~~ de quanti ta tieve 
re strictie s . --e derland beplei tte een standstill voor de quanti 
t a tieve re stricties,een G1 0balisatie der contingenten en verder 
een normale af1)raa;~:f'rocedure. Van Franse en ~elg:l.sche zijde werd 
de stand-s till aan bepaalde voorv.faa.rden onderworpen. Dui tsland 
keerde zich t e ~en de e is der globalisatie en wilde de bilateràe 
contingenten a l s instrument gebruiken ter beharti ging der belan
een van andere 1anden, m.n. Denemarken . l.:et betrekking tot de pro
cedure van verruiu ing der contingenten waren de landen niet 
tot een conclusie ce ko~en. 

- llederland en Italie pleiLten te gen de moge lij kheid van instel
lin[ va n minimumnrij ze n ter vervane ing van andere handelsbelem
meringen ,in het bij zonder omda t in de Vrijha ndelszone de contro
le op minilJumpri j zen onvoldoende zou z':"j n. T.:e Luropese Corrmissie 
had verklaard v oo1"lo }'"1t _ eveneens r ere serveerd te staan tecenovel 
mini mumprijzen.De andere landen wilden het wapen der ~inirnUI!l
prijzen , evenals in de ~':'::: G, behouden. 

- De groe p \rlaS het eens dat de mogelijkheid van lanee-termijn 
contrncten in de Vrijhandelszone zou moeten vlorden opengehouden 
en da t anderzijds aan de l ange-termijn-contracten,waarin de ~EG 
voorz i e t , n i et door andere l a nden van de Vrijhandelszone mag 
worden deel[ enomen o 
Pro dukt i e - en exv ort subsidies zouden, aldus de Groep, cel ijkelij~ 
moeten worden behande ld en in elle peval zoude n produktiesubsi
die s niet, z oa l s in he t Enge l s e voorstel, een soepeler behan
deling moeen r enieten . 
Ti j dens de discussies door de T"inisters van de ~ es werd voorna-
mel ij k op de vol ee nde punten nader ineegaano i 

a o In h oeverre is het mo{:e li . k tot een p."e coördineerd l andbouwbele1ê 
U~3Sen e an'len van ae l.', :, e -:e1"a een . 

Hierop ging voora l de heer :.7ansholl voor de Europese Corrrnissie ui 1 
voerig in" Pij wees er op dat een werkelijk eecoördineerd l andbouw
beleid in de Zeventien op korte termijn moe ilijk realiseerbaar is 
en t rok daaruit de co nclusi e dat voorlopi g niet teveel op het ge 
bied vaÏ1,.·de a fbraak der handelsbelemneringen kan worden ~(l<edaan •. ;en 
was het overie~ns eens Llet de hierboven~enoet1de formulering van ee 
confrontat ie die tot een "concertatie"zou leiden. 
boDe kwest ie van de " prealabele har moni satie".De Franse Delega tie 
had in bovengenoemd Vler:cdOCillJent geste ld dat de effectieve v~rwer
k:e lijking van een" politiC}ue concertée" prea l a1)e le voorwaarde lS 
tot de afbr aak der handelsbele~~eringen. De heer van der ~euEel 
vroe g zichaf op \-.,e lk8 onderdelen har moni. sn tie neodzakelij k' i s om 
tot afbr aak te kunne n ove r gaano De heer ;Tanshol t verklanr( ~ ~ ~ t in 
de Vr~jhande l szone even~ls in de ~~-; G de coördi natie van de 1-n. 
bouvrpoli -tiekg;en pre '1.13.1.)0 Ie voorv1'J.arc.1e bello ef't te zijn tot (e 
afbraak uer handc l sbele:-T;.-.erinf'en. Fa eni ' e dincusoie wor1 ere u
dee rd dat de landen het ne t u i t ~onderinr,. van -'r':1n1.r ij ~ eens ' ... ren , 
dat de harmonisatie van de l a ndbouwpolitiek Ceen preala ele v~ r -
~aarde behoeft -te zijn tot de afbr aak van t3.rieven en JM"ntit tie-

------------------~--
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~~~~~~~~t~e enover een conflict tussen de eis van hand
uit e andere 

Staatssecretaris van der Beugel, die op dit conflict wees, 
pleitte voor een institutionele oplossing voor het geval dit con
flict zich in concreto voordoeto Hij merkte bovendien, evenals 
de heren Mansholt en Mueller-Armack, op dat een zekere beinvloe
ding van de politiek van de Zes mogelijk moet zijno 

Tijdens het gesprek dat hierop volgde met de Denen en Engel
sen, waarbij voornamelijk Minister Fayat en de heer Ockrent na
mens de Zes het woord voerden, werd op basis van de conclusies 
van de werkgroep een uiteenzetting gegeven van het standpunt van 
de Zes. Waar er verschillen van mening waren, met name met betrek
king tot de tarieven en quantitatieve restricties, werden de ver
schillende voorstellen als alternatieven voorgedragen, waarbij 
gesteld werd dat de Zes zich nader over deze alternatieven zou
den beraden op grond van de reacties van de Denen en de Engelsen o 
De landen die de voorstellen. in de Zes hadden gedaan werden niet 
genoemdo 

De voorstellen waren kennelijk een grote teleurstelling voor 
de Denen en de Engelsen. Bovendien verliep het gesprek zeer 
stroef, omdat men van de zijde van de Zes niet voldoende op het 
gesprek voorbereid was. De negatieve rea.cties der Denen en Engel
sen concentreerden zich op de alternatieve voorstellen voor de 
tarieven en quantitatieve restricties o DezeWiren voor de Denen on 
voldoende en gingen, wat de tarieven betreft, de Engelsen te ver. 
De heer Maudling merkte nog op dat Engeland de bescherming niet 
kan opheffen op produkten waarbij het Gemenebest een belang heeft 
en dat de tuinbouw uit binnenlands-politieke overwegingen be
schermd diende te blijven. De heer Van der Beugel wees er op dat 
hij de bijzondere positie van Engeland , ten opzichte v~n het Geme
nebest wel erkende, doch dat dit nog niet betekende dàt de Engel
se preferenties op landbouwproducten als een fait accompli kon-
den worden geaccepteerde , 

Afgesproken werd dat de landen de problemen nog eens zullen 
bekijken en te zijner tijd in dezelfde samenstelling - dus niet 
en plein comité - weer bijeen zullen komene 

3. Plan CarlL. 
In de afgelopen weken hadden de ~teering Board for Trade en 

de groep van handelsexperts het voorstel van Minister Carli be
studeerdo Dit -voorstel houdt in dat de goederen vrij zouden mo
gen circuleren ' binnen de Zone, indien de buitentarieven dicht ge
noeg bij elkaar zouden worden gebracht en dat in het geval v~ 
grotere verschillen tussen de buitentarieven, door het hogere ta
riefland compensatoire rechten tegenover het lagere tariefland 
zouden mogen worden ingesteldo 

In de rapporten van de Steering Board en van de handelsdes
kundigen werden tamelijk veel reserves geuit tegen het Carli
Plano De volgende bezwaren werden ooa. genoemd~ 
- Het harmoniseren van tarieven brengt voor verschille~de landen 

moeilijkheden met zich en zeker een tariefharmonisat1e ~n bo
venwaartse richting , waartoe het systeem van compensat01re 
rechten aanleiding geefto 
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- Een zekere origine controle zal altijd nodig blijven, om de re
export zonder enige bewerking van het ene land naar het andere 
land onmogelijk te makeno 

- Het systeem van de compensatoire rechten is administratief vol
gens verschillende landen moeilijk uitvoerbaar. 

- De zgno verticale distorsies, dow.z. de distorsies ten gevolge 
van verschillen in tarieven op grondstoffen, worden niet onge
daan gemaakt bij tariefharmonisatie op de eindprodukten. 

- Compensatoire rechten zouden ook worden geheven op goederen, die 
volledig in de zone zijn gewonnen en vervaardigdo 

Zowel tijdens het vooroverleg van de Zes als daarna in de Ze
ventien bleek dat alle landen de voorstellen van Minister Ca~li 
uit politieke overwegingen zoveel mogelijk wilden sparen, doch dat 
de meeste landen met verschillende, soms fundamentele aspecten van 
het Plan allerminst gelukkig zijno Daarbij werden in hoofdzaak de 
hierboven genoemde bez saren van het rapport van de Steering Board 
naar voren gebrachto 

In de Zes werden de volgende standpunten ingenomen~ 
Duitsland nam nog geen definitief standpunt in, doch meende dat 
het Plan nog veel vragen op het gebied van origine- en distorsie
problemen openliet. 

Frankrijk zag in het Plan een gedeeltelijke oplossing voor een aan
tal vraagstukken. Alle problemen in alle sectoren waren hiermede 
echter nog niet uit de weg geruimdo 

Nederland zag positieve elementen, doch stond niettemin aarzelend 
tegenover verschillende aspecten, met name het feit dat het pro
bleem van de verticale distorsies ten gevolge van de verschillen 
in tarieven op grondstoffen nog niet wa~ opgelosto 
België meende dat het systeem van compensatoire rechten áán uit 
verschillende systemen kon zijn om het origine probleem, op té 10s-

r seno 

De heer Carli wees er nog eens op dat het systeem van compensatoi
re rechten het enige systeem zou moeten zijn en dat er slechts á4n 
methode voor de oplossing van de origine- en distorsievraags~lkken 
moest zijno 
De heer Rey zei namens de Europese Commissie dat het systeem van 
compensatoire rechten een substantiele bijdrage tot de oplossing 
van de problemen kon leveren, doch dat sectorsgewijs moest worden 
bestudeerd of dit systeem of andere origineregels zouden moeten 
worden toegepasto 

Tot slot suggereerde de heer Carli dat de andere landen van 
de OEES bij de vaststelling van de tarieven van de G-lijst zouden 
moeten worden geraadpleegd, waartégen de Europese Commissie en 
Frankrijk onmiddellijk bezwaar maakteno 

In de Intergouvernementele Commissie waren de critische ge
luiden vooral afkomstig van Zweden, Noorwegen, Engeland, Zwitser
land en Canadao Positiever waren de Grieken, Portugezen en Denenu 

De heer Lange (Zweden) meende dat alleen in bijzondere geval-
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len naar een systeem van compensatoire rechten moet worden gegre
pen. De heer Schäffner (Zwitserland) had er bezwaar tegen dat de 
landen op vriendelijke wijze tot tariefharmonisatie uitge~odigd 
werden, doch daarna op wrede wijze met compensatoire rechten ge
confronteerd werden indien zij niet tot Êariefharmonisatie wilden 
overgaano Bovendien vreesde hij, dat de douaneautoriteiten, bij 
invoering van het systeem van compensatoire rechten, van electro
nische rekenmachines zouden moeten worden voorzien. 

Minister Maudling noemde als belangrijkste bezwaren de harmo
nisatie in bovenwaartse richting en de strijdigheid van het systeem 
van compensatoire rechten met het GAT~ 

Tenslotte kwam men overeen dat het voorstel door de groep van 
handelsexpe~ts en de Steering Board nader zal worden bestudeerd. 
Men zal o.a. nagaan welke de toelaatbare tariefmarge zal zijn in 
de verschillende sectoren en wat de norm der tarieven op de ver
schillende produkten zal zijno 

40 Concurrentieregelso 
Een beperkte werkgroep onder leiding van de Noor Melander had 

een document opgesteld in de vorm van concept-artikelen over "Res
trictive Business Practices"o In het kort kwamen de v.oorstellen van 
de werkgroep op het volgende neer. 
De lid-staten kunnen een klacht indienen bij de organisatie indien 
particuliere practijken in andere landen de doelstèllingen van de 
Vrijhandelszone doorkruiseno De organisatie doet, na onderzoek, 
aanbevelingen tot maatregelen tegen deze practijken bij het uit
blijven waarvan de klagende staat onder controle van de organisa
tie tegenmaatregelen kan nemen. 
De werkgroep was het niet eens geworden over de vraag wat in het 
Vrijhandàsver·drag zou moeten worden opgenomen ten aanzien van nade
reuitvoeringsregels, welke in de loop van de eerste etappe zouden 
moeten worden getroffen. De meerderheid meende dat met een vage 
formulering terzake zou kunnen worden volstaan, terwijl Noorwegen 
en Duitsland specifieke punten in het verdrag wensten neer te leg
gen, welke in de loop van de eerste etappe zouden moeten iworden ge
regeld terwijl deze landen ook vast wilden stellen dat instituten 
van de organisatie bevoegd zouden zijn de uitvoeringsregels op te 
stellen zonder dat hiervoor dus een apart verdrag nodig zou zijno 
Tijdens de discussie bleek dat men in het algemeen grote waarde
ring had voor het voorstel van de werkgroep, omdat over dit .zo ' 
controversiele onderwerp een hoge mate van overeenstemming bereikt 
was. De Zes en de Scandinavische landen verklaarden zich voor een 
nadere concretis'ering van de bepalingen met betrekking tot de ui t
voeringsregels in de eerste etappe in overeenstemming met de Noor
se en Duitse suggestie o 

Besloten werd dat de werkgroep een comrpomis-voorstel zal tr~chten 
uit te werken met betrekking tot de uitvoeringsregels, waarb1j in 
de richting van de Noorse en Duitse suggestie zal worden gegaano 
Vermeld dient nog te worden een interventie van de Amerikaanse ~~ 
~IlWOOIü1ger j e heer Mc Carthy? die voor de eerste maal bij een con
creet onderwerp intervenieerde en zijn teleurstelling uitsprak over 
de zwakke opzet van de voorstellen van de werkgroep 0 Ook hij sprak 
zich uit voor een nadere concretisering van de bepalingen inzake 
de ui tvoeringsregels. Bovendien wees hij op de leemte in de voor-
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stellen dat de organisatie allen op verzoek van een benadeeld 
land aanbevelingen kan doen, zodat dus het recht van initiatief 
aan de organisatie is ontnomen. Op dit laatste bezwaar werd door 
de anderen niet verder ingegaan. 

50 Vis. 
Noorwegen en IJsland hadden een voorstel ingediend inzake 

een regeling voor vis en visprodukten in de Vrijhandelszoneo 
Noorwegen wilde dat de zgo industriele visprodukten onder de re
geling voor de industriele produkten zou vallen, terwijl voor de 
niet verwerkte vis een speciaal regime zou moeten komen. IJsland 
wilde zowel vis als visprodukten onder het industriele regime 
laten valleno Minister Fayat verklaarde namens de Zes dat afge
wacht moet worden welke inhoud de landbouwregeling zou krijgen al
vorens men over eventuele regelingen voor vis kon oordeleno 
Na een korte discussie werd besloten dat een werkgroep wordt inge
steld, welke zal onderzoeken welke produkten van de zee als in
dustriele produkten kunnen worden beschouwd en welke speciale 
maatregelen voor de andere produkten van de zee kunnen worden ge
troffen ter bevorderir~ van een zo vrij mogelijk verkeer tussen 
de landen. 

6. Verdere procedure. 

Op 2 en 3 mei aos. zal de Intergouvernementele Commissie op
nieuw bijeenkomen in de verwachting dat de voorstellen van de Zes 
dan ter tafel2!l11en liggeno De Zes zullen op 21 en 22 april op m1-
nistersniveau bijeenkomen om te trachten op basis van een rapport 
van de werkgroep .van de Zes voor de Vrijhandelszone tot een ge
meenschappelijk standpunt te komen. In de Intergouvernementele 
Commissie vond nog een korte doch hevige discussie plaats OTer de 
vraag of op de vergadering van 2 en 3 mei, afgezien van de voor
stellen van de Zes, ook een rapport met ' concept-artikelen van het 
secretariaat ter tafel zou moeten liggen. De heer Maudling meende 
dat de commissie voldoende overeenstemming had bereikt pm over 
vele onderwerpen concept-artikelen te ontwerpen. De heer Wormaer 
(Frankrijk) bestreed dit voorstel fel omdat hij meende dat voor 
het opstellen van een soort concept-conventie de besprekingen 
niet ver genoeg gevorderd wareno Verschillende andere landen OD
dersteunden de Franse woordvoerder mede met het argument dat het 
tegenover de publieke opinie niet acceptabel zou zijn indien te
gelij~ertijd met een Plan van de Zes een concept-overeenkomst 
zou worden ingediendo 

. \ 

Besloten werd dat het secretariaat een rapport zal vervaardigen 
waarin de vorderingen, welke in de Commissie zijn gemaakt, ov.r-
zlchtelijk en volledig zijn weergegeveno / 

------


